
Izvješće sa sastanka u Ministarstvu zdravlja sa Savezom invalidskih društava ILCO Hrvatske 

Zagreb, 22. svibnja 2013. godine 

Dr. Valerija Stamenić primila je u ime ministra zdravlja predstavnike Saveza invalidskih društava ILCO 
Hrvatske; Ivana Kovačića, predsjednika; Borisa Medveda, dopredsjednika i Stjepana Vuka, blagajnika. 
Sastanku  je prisustvovala Sonja Babić  iz Koalicije udruga u zdravstvu  (KUZ)  i Ana Remetin  iz Pravne 
klinike. 

Na sastanku su sudjelovale Anita Meštrović, dr. med.  iz HZZO‐a  i Melita  Jelavić, dr. med. specijalist 
epidemiologije iz HZJZ‐a.  

Glavne  teme  sastanka: ortopedska pomagala  za osobe  sa  stomom, osnivanje novih  ILCO društava, 
prevencija  karcinoma  debelog  crijeva,  informiranje  putem  radija  i  televizije,  financiranje  Saveza  i 
njihovih akcija. 

1. Ortopedska  pomagala  –  Istaknuli  su  problem  distribucije  pomagala  koja  je  sada 
moguća  jedino putem  ljekarni. Naime, bolest zahvaća starije osobe, koje žive  često 
kilometrima  udaljene  od  prve  ljekarne,  te  im  je  teško  doći  do  pomagala  i  imaju 
dodatne  troškove  za  prijevoz.  Smatraju  da  bi  trebalo  omogućiti  da  se,  osim  u 
ljekarnama,  pomagala mogu  od  isporučitelja  pomagala  dobiti  i  poštom  na  kućnu 
adresu. Drugi problem  je u  količinama maramica  za  skidanje  ljepila  za osiguranike 
koji koriste jednodijelni sustav, jer im broj maramica nije dostatan. Mišljenja su da bi 
se u Popis pomagala trebalo uvrstiti maramice koje pojačavaju  lijepljenje  i pastu za 
saniranje oštećene kože. Također, zahtijevaju da se broj ILCO stoma poveća sa 60 na 
90 za  tri mjeseca, kako bi  imali barem  jednu vrećicu dnevno. Zatim, smatraju da bi 
trebalo  omogućiti  osiguranicima,  koji  konstantno  trebaju  veće  količine  vrećica,  da 
imaju pravo  i na petu doznaku, odnosno dodatno 180 vrećica godišnje. Predlažu da 
se  poradi  na  tome  da  se  pomagala  osiguravaju  osiguranicima  prema  njihovim 
potrebama,  što  bi  dovelo  do  znatnih  ušteda,  jer  više  ne  bi  bili  primorani  raditi 
skladišta kod kuće i bacati vrećice kojima je istekao rok trajanja.   

Dr. Meštrović  je  istaknula  da  će  se  od  1.  srpnja  2013.  godine,  prema  Zakonu  o 
medicinskim  proizvodima,    pomagala  moći  dostavljati  poštom  i  Internetom,  a  u 
skladu  s  time HZZO  će  prilagoditi  svoje  akte  i  ugovore  o  isporuci  pomagala.  Veće 
količine  pomagala  odobrava  Liječničko  povjerenstvo  Direkcije  HZZO‐a.  Međutim, 
svoje  prijedloge  o  povećanju  količina  uvrštenih  pomagala  u  Popis  pomagala mogu 
dostaviti pisanim putem HZZO‐u, te će se prijedlozi razmotriti. Što se tiče pomagala 
koja  se  ne  nalaze  u  Popisu  pomagala,  Prijedlog  za  stavljanje  pomagala  u  Popis 
pomagala podnosi pravna, odnosno fizička osoba sa sjedištem u Republici Hrvatskoj, 
koja  je  nositelj  upisa  u  očevidnik medicinskih  proizvoda  pri  Agenciji  za  lijekove  i 
medicinske proizvode, Povjerenstvu za ortopedska pomagala HZZO‐a. 

2.  Osnivanje  novih  društava  –  Savez  je  informirao  prisutne  da  će  uskoro  osnovati 
društva u Dubrovniku, Rijeci, Zaboku, Sisku i Županji. 

3. Prevencija  –  Istaknuli  su da  su  se od početka uključili u Nacionalni program  ranog 
otkrivanja raka debelog crijeva u čemu su imali podršku Ministarstva zdravlja. Željeli 
bi  sugerirati u  kojim  županijama bi  trebalo održati program prevencije  s maketom 
debelog crijeva. 

Dr.  Jelavić  je  navela  da  termin  i  mjesto  održavanja  trebaju  dogovoriti  s 
koordinatorima županijskih Zavoda za  javno zdravstvo. Model debelog crijeva  im  je 
na raspolaganju besplatno, kao i tiskani promotivno‐edukativni materijali. HZJZ nema 



sredstava za financijsku pomoć udrugama. U slučajevima kada je HZJZ organizator ili 
suorganizator moguće je da troškovi budu pokriveni od strane HZJZ‐a. 

4. Informiranje putem radija i televizije – Mišljenja su da bi bilo dobro da se u radijskoj 
emisiji  „Izaberi  zdravlje“  i  televizijskoj  emisiji  „Normalan  život“  uz  članove  Saveza 
pojavi  i  predsjednik  Nacionalnog  programa  prim.  dr.  Tomislav  Brkić  kako  bi  se 
edukativno djelovalo na stanovništvo. 

5. Financiranje  –  Kao  i  sve  udruge,  tako  i  Savez  ILCO  ima  problema  s  financiranjem 
njihovih  akcija.  Stoga mole  da  se  razmisli  o modelu  financiranja  rada  udruga  za 
budućnost. 

 


